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AAN CIE MME 

VAN Gedeputeerde Van Lunteren 

DOORKIESNUMMER Klik hier als u tekst wilt invoeren. 

ONDERWERP Toezegging MME 12/5: info over e-mobility  

 

Aanleiding 

Tijdens de behandeling van de Internationale Acquisitieresultaten 2013 in de CIE MME van 12 mei is door de 

heer Beks een vraag gesteld over duurzaamheidseconomie als kernsector. In het verslag van de vergadering is 

de vraag van de heer Beks en het antwoord van Gedeputeerde Van Lunteren als volgt opgenomen: 

De heer Beks geeft aan dat de rapportage acquisitieresultaten 2013 vermeldt dat er weinig kansen worden gezien 

om bedrijven met betrekking tot duurzaamheidseconomie naar Utrecht te halen, terwijl de organisatie hierop wel 

actief is. Niet duidelijk wordt waarom dit het geval is. De vraag is of dit betekent dat duurzaamheidseconomie 

geen kernsector meer is waarop de provincie zich richt of dat dit wordt versmald tot e-mobility waarvoor wel 

kansen worden gezien. 

 

Gedeputeerde Van Lunteren antwoordt dat het probleem, dat in deze wordt ondervonden, is, dat in Utrecht geen 

sprake is van een duidelijke propositie. Op het gebied van deeleconomie worden wat mogelijkheden gezien; dat 

zit met name in de incubating. Wel is zichtbaar dat in allerlei andere sectoren sprake is van cross-oververbanden 

met duurzaamheid. GS denken dat meer die kant op gedacht moet worden, omdat het aantrekken van specifieke 

duurzaamheidbedrijven te generiek blijkt te zijn. Er wordt op dit moment wel met RIVM, TNO, UvU en het KNMI, 

die nu samen bezig zijn met healthy urban living, gekeken of er vanuit die kennisinvalshoek daaromheen wat 

bedrijvigheid kan worden gecreëerd. Dat staat echter nog in de kinderschoenen. Er worden daar meer kansen 

gezien in export dan in vestiging van nieuwe bedrijvigheid. Spreker heeft op dit moment niet paraat welke kansen 

worden gezien op het gebied van e-mobility; hij zegt nadere informatie hierover toe. 

 

Beantwoording vraag van de heer Beks 

Zoals Gedeputeerde Van Lunteren heeft aangegeven is duurzaamheidseconomie zeker nog altijd een van de drie 

kernsectoren voor de provincie. Duurzaamheid leeft sterk in de provincie en economische activiteit op dat gebied 

is groeiende. Die groei zit hem daarbij vooral in export van in onze regio aanwezige duurzame kennis, 

(internationale) samenwerking in duurzame projecten en de opkomst van duurzame start-ups. Het is een brede 

en cross-sectorale kernsector, waar zeker toekomst in zit.  

 

De rapportage ‘Internationale Acquisitieresultaten 2013’ geeft echter alleen de resultaten weer van de 

werkzaamheden die bij Invest Utrecht zijn belegd. Deze zijn in het uitvoeringsplan ‘Internationale Acquisitie 2012-

2015’, dat is vastgesteld door PS op 30 januari 2012, beschreven. De werkzaamheden betreffen het aantrekken 

van buitenlandse bedrijven voor de provincie (investeringsprojecten), buitenlandse bedrijven die al zijn gevestigd 

te behouden en randvoorwaarden voor een aantrekkelijk internationaal vestigingsklimaat te realiseren. Voor de 

periode tussen 2012 en 2015 willen wij 40 investeringsprojecten realiseren, waarvan 30% uit de drie 

kernsectoren. Invest Utrecht houdt zich dus niet bezig met het actief werven van Nederlandse bedrijven (doen de 

gemeenten vaak zelf). Wij zetten zelf ook geen (samenwerkings)projecten op binnen de regio om bepaalde 

economische ontwikkelingen op gebied van duurzaamheid te stimuleren, dit is onder meer een taak voor de 

Economic Board Utrecht.  

 

Vanuit het hoofddoel van Invest Utrecht, het aantrekken van buitenlandse bedrijven naar de provincie Utrecht, is 

de kernsector duurzaamheidseconomie, niet geschikt gebleken voor gerichte acquisitie. Samen met het Utrecht 

Science Park is deze kernsector vorig jaar geanalyseerd. We hebben in dit kader gesproken met diverse 
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stakeholders op gebied van duurzaamheid. Hieruit kwam naar voren dat er weliswaar veel gebeurt in de 

provincie, maar dat er geen sterke, unieke duurzaamheidspropositie is te formuleren, die geschikt is voor 

acquisitie. Om effectief bedrijven aan te kunnen trekken is dat een voorwaarde, waarbij de regio bijbehorende 

sterke clusters van bedrijven en kennisinstellingen kan bieden. Kort gezegd heeft de provincie Utrecht wel wat te 

bieden op gebied van duurzaamheidseconomie in zijn algemeenheid, waarbij het overkoepelende thema 

‘gezonde, slimme, duurzame, leefbare steden’ is. Voor acquisitie van buitenlandse bedrijven is een dergelijke 

propositie echter te breed. Wellicht dat er op termijn wel projecten of thema’s binnen duurzaamheid ontstaan, die 

voldoende aanknopingspunten bieden voor acquisitie. 

 

Binnen het algemene cross-sectorale duurzaamheidsthema ‘gezonde,slimme, duurzame, leefbare steden’ is e-

mobility een afgebakend thema, waar de provincie Utrecht al actief op is. Bijvoorbeeld met het programma Beter 

Benutten. Recent is er een overeenkomst getekend voor het plaatsen van extra laadpalen in de regio 

(Nieuwegein)i. Wij hebben ons daarom verdiept in e-mobility om te kijken of en welke mogelijkheden er zijn voor 

gerichte acquisitie. Gedacht kan worden aan fabrikanten van elektrische vervoersmiddelen (naast auto’s, ook 

fietsen en scootmobielen etc), maar ook aan specifieke toeleveranciers van onder meer accu’s en toegepaste 

technologie etc. en dan zijn er nog faciliterende bedrijven, zoals leveranciers van laadpalen. 

De vraag daarbij is: heeft Utrecht het in zich om een sterke positie te claimen in Nederland, waardoor dergelijke 

bedrijven voor de regio kunnen worden aangetrokken?  

 

Helaas blijkt uit nadere analyse dat de provincie Utrecht ook op het gebied van e-mobility momenteel 

onvoldoende kansen biedt voor een unieke positie in Nederland. En daardoor voor gerichte acquisitie. Vanwege 

de grote technologische component in deze branche, wordt nauwe samenwerking met en liefst nabijheid van 

technische universiteiten gewenst. Sterke hightech clusters zitten rond Eindhoven, Delft/Den Haag/Rotterdam en 

Twente. Daar zien we ook dat de bedrijvigheid op gebied van e-mobility sterk is ontwikkeld. Bovendien zijn er in 

deze regio’s specifieke testcenters opgezet, onder meer bij Helmond (AutomotiveCampus). Samenwerking met 

deze regio’s is wellicht mogelijk, maar dit zal op korte termijn geen directe investeringen in de regio opleveren en 

zal ook niet tot directe toename van het aantal arbeidsplaatsen leiden. Verder geldt voor onze regio dat al veel 

autodealers hier gevestigd zijn. Bij toename van elektrische vervoer, zullen zij hun aanbod wijzigen, maar zal er 

geen toename komen van het aantal autodealers.  

 

Hoewel Invest Utrecht geen gerichte acquisitie doet op gebied van duurzaamheidseconomie en e-mobility, blijft 

het wel een van de kernsectoren. Informatie over lopende projecten en ontwikkelingen op dit gebied nemen we 

mee in onze contacten met buitenlandse bedrijven, op beurzen en bij missies. Op die manier laten we zien wat 

we als provincie doen en kunnen. Wanneer wij kansen zien, zullen wij die ook benutten. 

 


